



ROYAL CANADIAN HUSSARS ASSOCIATION
NON NOBIS SED PATRIAE

Spring 2018

ANNUAL GENERAL MEETING & REUNION
SATURDAY APRIL 28TH 2018

ASSEMBLÉE ANNUELLE D'ASSOCIATION
SAMEDI 28 AVRIL 2018

IT'S THAT TIME ONCE AGAIN FOR THE ANNUAL
GENERAL MEETING WHICH WILL BE HELD IN THE
COMBINED MESS 11H00

VOICI VENU LE TEMPS DE NOUS RÉUNIR POUR
L'ASSEMBLÉE ANNUELLE
QUI DÉBUTERA À 11H00

FOLLOWED BY THE REUNION AT 12H00 IN THE
COMBINED MESS

SUIVIE PAR LE REUNION @ 12H00 DANS LE MESS
COMBINE

OUR MUSEUM WILL BE OPEN AFTER THE AGM,
COME AND MEET OLD AND NEW FRIENDS

NOTRE MUSÉE SERA OUVERT TOUTE DE SUITE
APRÈS L'ASSEMBLÉE: VENEZ DONC FAIRE DE
NOUVELLES CONNAISSANCES OU RENOUER
D'ANCIENNES AMITIÉS.

COST PER PERSON IS \$25 PAY AT THE DOOR

DES FRAIS DE 25\$ DEVRONT ÊTRE ACQUITTÉS À
VOTRE ARRIVÉE, ET LA TENUE DE VILLE
DÉCONTRACTÉE EST DE MISE.

FOR MEMBERS AND NON-MEMBERS

DRESS IS BUSINESS CASUAL (Mess Dress)

RSVP BEFORE APRIL 24TH 2018 BY E-MAIL:
chuk_michaud@hotmail.ca

RSVP AVANT LE 24 AVRIL 2018 PAR COURRIEL:
chuk_michaud@hotmail.ca

OR VIA PHONE 514-927-3651

OU TÉLÉPHONE 514-927-3651

MESSAGE FROM THE PRESIDENT



Hello fellow Hussars.
Winter is over almost, and I
am looking forward to seeing
all those who can attend our
Annual General Meeting and
Reunion on Saturday April
28th 2018.
We have another busy year
ahead in which we will
celebrate the 60th
anniversary of Amalgamation

of the 6th & 17th. With that in mind there will be a
Cavalry Ball at the regiment on Saturday October 20th
2018, the details will be in forthcoming Trumpeters.
We are busy preparing for the 2018 season, and
should be able to present a schedule of activities at the
AGM.

Steven Barrette President

ASSOCIATION CALENDAR

**Here is the schedule of the activities for the
coming months. We encourage all members to
attend.**

- April 26th Breakfast @ PJ's Pub 09h00
- April 28th AGM @ Combined Mess 11h00
- April 28th Reunion @ Combined Mess 12h30

AGM AGENDA

1. *Welcome,*
President
2. *Fallen Comrades,*
Past President
3. *Presidents Report,*
President
4. *Minutes of last AGM 29 April 2017*
Secretary
5. *Business arising from the minutes,*
All Officers
6. *Treasurer Report,*
Treasurer
7. *Correspondence,*
Secretary
8. *Reports from Standing Committees,*
 - a. *Membership,*
Isabelle Chatillon
 - b. *Museum,*
Don Greene
 - c. *Trumpeter,*
Steven Barrette
 - d. *Public Relations,*
Karl Kramell & Alex Cyr
 - e. *Regimental Website,*
Denis Gilbert
 - f. *Regimental Report,*
Commanding Officer.
9. *Old Business,*
10. *New Business,*
Elections
11. *Important Dates,*
12. *Varian,*
13. *Motion of Adjournment.*

REGIMENTAL PROMOTIONS & AWARDS



Promoted to Corporal: Cpl Grenier & Cpl Lopez



Promoted to Master Corporal: MCpl Fernando, MCpl Paquette, MCpl Cartier and MCpl Gaitan Ariza

LOST TRAILS

If you know of any member of the Hussars, who would like to join our Association or to get in contact with pass members, please contact our membership Chairperson Isabelle Chatillon, ichatt@hotmail.com

BIRTH NOTICE

Slt Stephenson & his wife Mary-Rose Stephenson would like to announce the arrival of, Elizabeth Helen Stephenson she was born on March 4th, 2018 at 11:23 AM, weighing 10 lbs and measuring 22 inches. Mother and daughter are doing fine





INFORMATION UPDATE FROM THE MONTREAL CAVALRY INSTITUTE (FORMERLY THE ROYAL CANADIAN HUSSARS INSTITUTE) – March 2018

After making numerous changes in its name and letters patent in 2016 and 2017, the Institute was successful in becoming a registered charity, taking effect on May 5th, 2017. The Institute, which will continue to support the Regiment and the RCH Association, now is authorised by the Canada Revenue Agency to issue tax receipts and conduct the following activities:

- Promote education by publishing books and other types of materials or media designed to educate the community about the personal and collective experiences of unit members and veterans who served in various wars or missions.
- Protect, preserve, develop and restore significant heritage sites, monuments, historic structures or other historic or heritage artifacts, with a view to commemorating them and raising awareness of their importance.
- Commemorate the efforts and sacrifices of members of Cavalry Troops, Armored Troops and other mobile military forces by defraying the costs of commemorative items and allocating funds for current or former members to attend commemorative events.
- Receive and maintain one or more funds and, from time to time, allocate all or a portion of the principal and income generated by such capital to qualified donees as defined in subsection 149.1 (1) of the Tax Act on income (Canada). (The Regiment's Unit Fund is considered a qualified donee.)

In the fall of 2017, the Institute launched a fund-raising drive and was successful in collecting \$27,958 in contributions. Most of these funds were donated to help finance a project that will culminate in the publication of a Regimental History Book in 2020.

Starting in 2018, the Institute proceeded in allocating funds to the different project that it is sponsoring, including the following:

History Book Project - The preparation of the Regimental History Book is ongoing and the writers are working very hard. They are donating their time, but their expenses will be reimbursed, and the Institute will cover editing, art work and other costs. These costs are expected to exceed \$100,000. So far, the Institute has received advance orders for 21 copies of the book.

MISE À JOUR À L'ÉGARD DE L'INSTITUT DE LA CAVALERIE DE MONTRÉAL (ANCIENNEMENT L'INSTITUT DES ROYAL CANADIAN HUSSARS) – mars 2018

Après avoir apporté de nombreux changements à son nom et à ses lettres patentes en 2016 et 2017, l'Institut a réussi à devenir un organisme de bienfaisance enregistré, prenant effet le 5 mai 2017. L'Institut, qui continuera de soutenir le Régiment et l'Association du RCH, est maintenant autorisé par l'Agence du revenu du Canada à émettre des reçus aux fins de l'impôt et à mener les activités suivantes :

- Promouvoir l'éducation en publiant des livres ainsi que d'autres types de documents ou médias visant à éduquer la communauté en ce qui a trait aux expériences personnelles et collectives des militaires, vétérans et anciens combattants ayant servis dans différentes guerres ou missions.
- Protéger, préserver, développer et restaurer des sites patrimoniaux importants, de monuments, des structures historiques ou autres artefacts à caractère historique ou patrimonial, en vue de les commémorer et de sensibiliser le public à leur importance.
- Commémorer les efforts et les sacrifices des membres des troupes de cavalerie, des troupes blindées et d'autres forces militaires mobiles en défrayant les coûts liés à l'achat d'objets de commémoration et en affectant des fonds afin que des membres actuels ou anciens puissent assister à des événements commémoratifs.
- Recevoir et maintenir un fonds ou plusieurs fonds et affecter la totalité ou une partie du capital et le revenu tiré de ce capital, de temps en temps, à des donateurs reconnus selon la définition du paragraphe 149.1(1) de la Loi de l'impôt sur le revenu (Canada). (Le fonds d'unités du régiment est un donateur reconnu.)

À l'automne 2017, l'Institut a lancé une collecte de fonds et a réussi à recueillir 27 958 \$ de contributions. La plupart de ces fonds ont été donnés pour aider à financer un projet qui aboutira à la publication en 2020 d'un livre sur l'histoire régimentaire.

À partir de 2018, l'Institut a procédé à l'allocation de fonds aux différents projets qu'il commandite, notamment :

Projet du livre sur l'histoire - La préparation du livre sur l'histoire du régiment se poursuit et les rédacteurs travaillent très fort. Ils font don de leur temps, mais leurs dépenses seront remboursées, et l'Institut couvrira le montage, les œuvres d'art et d'autres coûts. Ces coûts devraient dépasser 100 000 \$. Jusqu'à présent, l'Institut a reçu des commandes anticipées pour 21 exemplaires du livre.

Iron Men Film Project – A 16mm film entitled “Iron Men” was recently donated to the unit by the family of the late Lieutenant-Colonel Eric Barry, a former commanding officer. The film, which lasts approximately 20 minutes and was produced in both English and French, depicts unit activities in 1963. The producer and creator of the film, Robert B. Desrosiers, was a former member of the unit, who pursued a career as a technical engineer in the film business. The Institute recently financed the costs of digitisation and arranged to have the Desrosiers family donate any residual rights to the Institute.

Projet de film « Hommes de fer » - Un film de 16 mm intitulé « Hommes de fer » a récemment été offert à l'unité par la famille du défunt lieutenant-colonel Eric Barry, un ancien commandant. Le film, qui dure environ 20 minutes et a été produit en anglais et en français, représente les activités de l'unité en 1963. Le producteur et créateur du film, Robert B. Desrosiers, était un ancien membre de l'unité, qui a poursuivi une carrière en tant qu'ingénieur technique dans l'industrie cinématographique. L'Institut a récemment financé les coûts de la numérisation et a fait en sorte que la famille Desrosiers fasse don de tous les droits résiduels à l'Institut.

Monument painting Project – The Institute is supporting the RCH Association’s initiative to paint the vehicle monuments on the front lawn of the armoury and will cover the cost of the supplies. The Cougar, which is looking quite rusty, is the one that most needs to be repainted. The work is expected to be carried out over the summer by volunteers from the RCH Association and the unit.

Projet de peinture de monuments - L'Institut soutient l'initiative de l'Association du RCH de repeindre les monuments de véhicules posés sur la pelouse devant le manège militaire, et couvrira le coût des matériaux. Le Cougar, qui a l'air assez rouillé, est celui qui a le plus besoin d'être repeint. Le travail devrait être effectué au cours de l'été par des bénévoles de l'Association du RCH et de l'unité.

Donation to the Unit Fund – The Institute is currently working with the Commanding Officer to either donate around \$1,500 to the Unit Fund, or to make an equivalent acquisition of equipment that will benefit the unit.

Don au fonds de l'unité - L'Institut travaille actuellement avec le Commandant pour faire un don d'environ 1 500 \$ au fonds de l'unité, ou pour faire une acquisition équivalente d'équipement qui profitera à l'unité.

The Board of Directors of the Institute thanks the members of the association and the unit for the continued financial support that allows it to support investments that are beneficial to the unit, its members and the military community in general.

Le conseil d'administration de l'Institut remercie les membres de l'association et l'unité pour le soutien financier continu qui lui permet de soutenir les investissements qui sont bénéfiques pour l'unité, ses membres et la communauté militaire en général.

John Cochrane

.....

John Cochrane



THE HUSSAR

THE HUSSAR PORTRAIT DONATED TO THE REGIMENT AT THE 2017 REMEMBRANCE LUNCHEON

The RCH Association's Remembrance Luncheon on November 11, 2017, was attended by Sandra d'Apollonia, widow of Lieutenant-colonel (Retired) Roman Jarymowycz, who used the occasion to donate to the Regiment a portrait of the late Lieutenant-Colonel Hutchinson and Roman's collection of swords. This painting had been painted by Thomas Harold Beament, a former naval commander and a renowned Canadian artist, known principally for his paintings of the Inuit people. It was acquired from one of Beament's naval colleagues.



<p>Sandra d'Apollonia (centre), being thanked by RCH Commanding officer, Lieutenant-Colonel J. Hlibchuk, CD, and John Cochrane, President of the Montreal Cavalry Institute.</p>	<p>Commanding Officer of the Hussars, Lieutenant Colonel Benbow and Colonel Johnson look on as Mrs. Hutchinson unveils the portrait of her late husband.</p>
<p>Sandra d'Apollonia (au centre), remerciée par le commandant du RCH, le lieutenant-colonel J. Hlibchuk, CD, et John Cochrane, président de l'Institut de cavalerie de Montréal.</p>	<p>Commandant des Hussards, le lieutenant-colonel Benbow et le colonel Johnson regardent Mme Hutchinson dévoiler le portrait de son défunt mari.</p>

This is the second painting of Lieutenant-Colonel Bruce Caverhill Hutchinson, ED, held by the unit. The first painting, which hangs in the officers' mess, was unveiled by his wife, Marcelle Lachapelle, on April 14th, 1957, sixty years earlier. Hutchinson was a descendant of Lt.-Col. A. Ogilvie, who in 1837 commanded the Montreal cavalry, forerunners of the Royal Canadian Hussars. He enlisted in the 5th Canadian Mounted Rifles at the outbreak of World War I and was commissioned in the Black Watch's 42nd Battalion while in France. He was seriously wounded at Cambrai in 1917. Following the war, he joined the 17th Hussars and, in 1924, was promoted to major. From 1928 to 1932, he served as commanding officer, and under his command, the regiment achieved a high reputation for efficiency. On the mobilisation of the 17th Hussars at the beginning of World War II, he rejoined the Reserve unit, and

commanded it through the critical period of recruiting for the parent unit's replacements. In May 1939, he was appointed honorary lieutenant-colonel. He was also active in veterans' affairs, being the past president of the 5th Canadian Mounted Rifles Association and of the Remembrance branch of the Canadian Legion. He died on May 11, 1955 at the age of 61.

PORTRAIT DONNÉ AU RÉGIMENT LORS DU DÉJEUNER DU SOUVENIR DE 2017

Lors du déjeuner du souvenir de l'Association du RCH, le 11 novembre 2017, Sandra d'Apollonia, veuve du lieutenant-colonel (retraité) Roman Jarymowycz, a profité de sa présence pour donner au régiment un portrait du défunt lieutenant-colonel Hutchinson, et la collection d'épées de Roman. Le tableau en question a été peint par Thomas Harold Beament, un ancien commandant de la marine et un artiste canadien renommé, connu principalement pour ses peintures du peuple inuit. Il a été acquis auprès de l'un des collègues navals de Beament.

C'est la deuxième peinture du lieutenant-colonel Bruce Caverhill Hutchinson, ED, détenue par l'unité. Le premier tableau, accroché au mess des officiers, a été dévoilé par sa femme, Marcelle Lachapelle, le 14 avril 1957, soixante ans plus tôt.

Hutchinson était un descendant du lieutenant-colonel. A. Ogilvie, qui commandait en 1837 la cavalerie de Montréal, unité antécédente des *Royal Canadian Hussars*. Il s'est enrôlé dans le « 5th Canadian Mounted Rifles » au début de la Première Guerre mondiale et, en France, est devenu officier au sein du 42e bataillon du Black Watch. Il a été grièvement blessé à Cambrai en 1917. Après la guerre, il a rejoint le 17e Hussars et, en 1924, a été promu major. De 1928 à 1932, il a servi en tant que commandant et, sous son commandement, le régiment a reçu des éloges pour son efficacité. Lors de la mobilisation du « 17th Hussars » au début de la Seconde Guerre mondiale, il a rejoint l'unité de la Réserve et l'a commandée pendant la période critique de recrutement des remplacements pour l'unité en service actif. En mai 1939, il est nommé lieutenant-colonel honoraire. Il était également actif dans les affaires des anciens combattants, étant l'ancien président de la « 5th Canadian Mounted Rifles » de la section du Souvenir de la Légion canadienne. Il est décédé le 11 mai 1955 à l'âge de 61 ans.



Funeral procession for LCol Hutchinson. / Procession funéraire pour le LCol Hutchinson.

Story by John Cochrane

LASTPOST

Glenn Massie, Passed away peacefully at Sakura House on Monday, July 10, 2017. Glenn George Massie of Ingersoll in his 65th year. Beloved husband of Marcia Massie (nee Houser). Loved father of Shawn Crysler of Courtland, Shannon Richardson and her husband Aaron of Dunnville. Dear papa of David and Carissa Crysler and Tori and Hayley Richardson. Beloved son of Janet and the late Charles Massie. Much loved brother of Brian and his wife Helen of Edmonton. He will also be missed by his nephews Keith and Christopher (Katelyn). As per Glenn’s wishes, cremation has taken place.

MEMBERSHIP

Once again its membership renewal time, please mail payment for one year’s membership \$25.00 or lifetime membership \$150.00 payable in the name of “The RCH Association” please complete the information required below and forward to;

Isabelle Châtillon

Membership
4185 Cote des Neiges Rd.
Montreal, Qc. H3H 1X2
ichatt@hotmail.com.

Members Name: _____
Address: _____
Postal Code: _____
Telephone Number: _____
E-Mail address: _____
Years of service: _____

REGIMENTAL KITSHOP

The Regimental Kitshop is open for business, we offer a variety of items, and all can be obtained by contacting Steven Barrette 514-496-2024 Ext 664-1114 or via e-mail at: steven.barrette@gmail.com

WE NOW HAVE AVAILABLE REGIMENTAL FLAGS



BLAZER CRESTS



LAPEL PINS



REGIMENTAL TIE



CUFF LINKS



NEW BASEBALL CAPS



AND MUCH MORE....

ASSOCIATION EXECUTIVE COMMITTEE

Steven Barrette President Steven.Barrette@gmail.com	Karl Kramell 1st Vice & PR Association Karlhein2009@sympatico.ca
Mario Hetu 2nd Vice-President Activités Chairman htu277@hotmail.com	George Zoni Treasurer geochan@videotron.ca
Charles Michaud Secretary chuk_michaud@hotmail.ca	Isabelle Chatillon Membership ichatt@hotmail.com
Donald Greene Museum Curator greene_donald@hotmail.com	Denis Gilbert Web Master denis.gilbert@videotron.ca
Alex Cyr PR Regimental adjalexcyr@outlook.com	

